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Działamy zgodnie z EMAS - zarządzając instytucją, dbamy o środowisko

Podsekretarz Stanu
Miłosz Motyka

DEJ-WIS.050.6.2024.ŁW
3034489.11904832.9567891
Warszawa, 27-02-2024

Pani 
Małgorzata Kidawa-Błońska
Marszałek Senatu RP

Szanowna Pani Marszałek,

w nawiązaniu do oświadczenia Pana Senatora Stanisława Karczewskiego złożonego 
na 5. posiedzeniu Senatu w dniu 24 stycznia 2024 roku – w sprawie oświadczenia wojewody 
pomorskiej dotyczącego lokalizacji elektrowni jądrowej, BPS/043-05-53/24, przesyłam 
odpowiedź na poniższe pytania:

1. Czy prawdą jest, że ma zostać dokonana ponowna analiza wyboru lokalizacji budowy 
elektrowni atomowej?

2. Jak długo potrwa ponowna analiza i jak znacząco opóźni (w miesiącach bądź latach) czas 
realizacji budowy elektrowni w Polsce?

Rząd nie pracuje nad zmianą lokalizacji pierwszej polskiej elektrowni jądrowej. Realizowane 
są działania zgodnie z przyjętym harmonogramem. Nie ma podstaw do zmiany lokalizacji 
pierwszej polskiej elektrowni jądrowej. Decyzja o lokalizacji elektrowni jądrowej w gminie 
Choczewo jest ostateczna, co oznacza, że nie przysługuje od niej odwołanie ani wniosek 
o ponowne rozpatrzenie sprawy. Powyższe potwierdza wydanie przez MRiT postanowienia 
z dnia 20 grudnia 2023 roku, stwierdzającego niedopuszczalność wniesienia odwołania 
od decyzji Wojewody Pomorskiego z dnia 26 października 2023 roku przez organizację 
społeczną.

Na tym etapie zaawansowania projektu inwestycyjnego ewentualna decyzja o zmianie 
lokalizacji elektrowni opóźniłaby realizację rządowego Programu Polskiej Energetyki 
Jądrowej (PPEJ) o wiele lat, oznaczałaby zmarnotrawienie dotychczas wydanych środków na 
realizację projektu budowy pierwszej polskiej elektrowni jądrowej oraz miałaby negatywny 
wpływ na relacje polsko-amerykańskie ze względu na destrukcyjny wpływ ewentualnego 
wypowiedzenia umowy na budowę ej przez stronę amerykańską (konsorcjum Westinghouse 
i Bechtel).



Dziękuję za zainteresowanie tematyką energetyki jądrowej. Mam nadzieję, 
że przedstawione powyżej informacje będą pomocne.

Z wyrazami szacunku

Miłosz Motyka
Podsekretarz Stanu
Ministerstwo Klimatu i Środowiska
/ – podpisany cyfrowo/

Do wiadomości: Departament Spraw Parlamentarnych w Kancelarii Prezesa Rady 
Ministrów
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